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Sak 155/08  Godkjenning av innkalling og sakskart  
 
Arkivsak: 200800035 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 06.10.08 155/08  
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSKART  
 
 

Sak 156/08  Godkjenning av BU-protokoll fra møte 08.09.2008  
 
Arkivsak: 200800035 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 06.10.08 156/08  
 
GODKJENNING AV BU-PROTOKOLL FRA MØTE 08.09.2008  
 
 

Sak 157/08  Protokoller til orientering  
 
Arkivsak: 200800035 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 06.10.08 157/08  
 
PROTOKOLLER TIL ORIENTERING  
 
 
 
 
 

 0 



 

Sak 158/08  Informasjon fra administrasjonen  
 
Arkivsak: 200800035 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 06.10.08 158/08  
 
INFORMASJON FRA ADMINISTRASJONEN  
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Sak 159/08  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 31.08.2008  
 
Arkivsak: 200800148 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 06.10.08 159/08  
 
RAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PR 31.08.2008  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 160/08  Tertialrapport og statistikk pr 31.08.2008  
 
Arkivsak: 200400762 
Arkivkode: 101.2 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 29.09.08 82/08  
Omsorgskomite 29.09.08 82/08  
Oppvekstkomite 29.09.08 69/08  
Råd for funksjonshemmede 30.09.08  
Bydelsutvalget 06.10.08 160/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TERTIALRAPPORT OG STATISTIKK PR 31.08.2008  
 
Vedlagt følger bydelens tertialrapport for 2.tertial til byrådet og statistikk pr 31.08.2008 for 
Bydel Østensjø. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tertialrapport for 2. tertial 2008 og statistikk pr 31.08.2008 for Bydel Østensjø tas til 
etterretning. 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avd.sjef økonomi og plan 
 
Vedlegg: tertialrapport pr 31.08.2008 
     tertialstatistikk pr 31.08.2008  
 

   3



 

Sak 161/08  Sentral budsjettjustering, tilskudd for turnusleger  
 
Arkivsak: 200800165 
Arkivkode: 121.3 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 29.09.08 70/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 161/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SENTRAL BUDSJETTJUSTERING, TILSKUDD FOR TURNUSLEGER  
 
Bakgrunn: 
Bydelen har mottatt sentral budsjettjustering for tilskudd til bydeler med turnusleger. 
 
Oslo kommune har i budsjettet for 2008 avsatt 5,4 mill. kroner som kompensasjon for 
bydelenes utgifter til turnusleger. Formålet med avsetningen er å kompensere for deler av 
enkeltbydelers utgifter tilknyttet turnuslegeordningen for perioden 15.08.2007 til 15.08.2008. 
 
I kommunaldirektørens sak 29/08 er Bydel Østensjø tildelt kr 300 000 for Østensjø Legesenter 
og kr 300 000 for Ryen legesenter, totalt tilskudd kr 600 000. 
 
Bydelsdirektøren foreslår å avsette tilskuddet til dekning av forventet refusjon, slik det 
fremkommer av vedtatt budsjett 2008. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Funksjon 241 Diagonose, behandling, re-/habilitering økes med kr 600 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 29/08.  
 
 
 
Tove Stien/s       Håkon Kleven/s 
bydelsdirektør       avd.sjef plan og økonomi 
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Sak 162/08  Månedsrapport barneverntjenesten per august 2008  
 
Arkivsak: 200700447 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 29.09.08 71/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 162/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
MÅNEDSRAPPORT BARNEVERNTJENESTEN PER AUGUST 2008  
 
Bakgrunn: 
Med dette fremlegges månedlig rapportering til bydelsutvalget om situasjonen innenfor 
barnevernsområdet per august 2008.  
 
Rapporten er todelt idet det også legges fram kommentarer knyttet til tertialstatistikk 2. tertial 
2008.   
 
Saksframstilling. 
I det følgende fremlegges først aktiviteten i 2. tertial 2008 sammenholdt med 1. og 2. tertial 
2007, med kommentarer. Deretter vises månedsstatistikk i tråd med malen som løpende brukes 
for BU- månedsrapporteringen. 
 
Tabell for 2. tertial 2008, sett i forhold til 2. tertial 2007, samt utviklingen fra 1. – 2. tertial 
2008. 
 
Meldinger 2. tertial 

2007 
% 1. tertial 

2008 
% 2. tertial 

2008 
% 

Antall meldinger 151 90  111
Henleggelser 50 33% 20 22% 20 18%
Opprettede undersøkelser 99 66% 72 80% 89 80%
Ubehandlede ved tertialslutt 2 3  2
Undersøkelser 2. tertial 

2007 
% 1. tertial 

2008 
% 2. tertial 

2008 
% 

Totalt antall undersøkelsessaker 182 137  144
Undersøkelser avsluttet med tiltak 41 23% 26 19% 33 23%
Undersøkelser avsluttet uten tiltak 73 40% 67 49% 47 33%
Venter på undersøkelse * 9* 5% 3* 2% 13 9%
Fortsatt under undersøkelse 59 32% 41 30% 51 35%
 
 
 
 
 
Tiltak 2. tertial % 1. tertial % 2. tertial % 
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2007 2008 2008 
Tiltak i familien 223 220  194

• Av disse over 18 år 19 9% 14 6% 5 3%
Tiltak utenfor familien 82 104  90

• Av disse over 18 år 21 26% 35 16% 31 34%
Tiltak totalt 305 308  284

• Av disse over 18 år 40 13% 49 22% 36 13%
Når det gjelder ”Venter på undersøkelse” har det tidligere vært ført feil tall pga feil føring i fagsystemet. Dette avviket har 
medført en underrapportering når det gjelder antall saker som venter på undersøkelse. Tallet som framkommer per 2 tertial er 
korrekt. 
 
 
Meldinger og undersøkelser 
Tabellen viser overordnede aktivitetstall fra tertialstatistikken.  
Tallene viser at antall meldinger har gått ned sammenlignet med samme periode 2007, mens 
det er en liten økning sammenholdt med 1. tertial i år. Samtidig er andelen saker som blir 
henlagt betydelig redusert, og dette betyr samtidig at langt flere enn før blir undersøkt. Flere 
undersøkelsessaker blir også avsluttet med tiltak.  
Dette kan bety at det er en faktisk nedgang i behovet for barneverntjenester, eller at det meldes 
færre saker. Dette kan igjen være fordi meldere er mer selektive når det gjelder hvilke saker 
som meldes. I så fall vil sakene som faktisk meldes kunne antas å være av mer alvorlig 
karakter, noe som i så fall ville forklare at flere meldinger går til undersøkelse og tiltak.  
Nedgangen i meldinger kan også indikere at barneverntjenesten ikke har vært flinke nok til å 
kommunisere tilbake til meldere hvordan meldinger behandles, slik at andre kan oppleve at det 
ikke nytter å melde. Barneverntjenesten har fått tilbakemeldinger som kan tyde på dette, og det 
jobbes derfor med å lage bedre samarbeidsavtaler med andre instanser blant annet med klare 
tilbakemeldingsrutiner. Samtidig forsøker tjenesten å gjøre seg mer tilgjengelig for andre som 
ønsker informasjon. 
 
Tiltak 
Statistikken viser en nedgang i antall barn under tiltak, både i fht samme periode i 2007, og 
sammenholdt med 1. tertial 2008. Nedgangen kan henge sammen med naturlig avgang samtidig 
som man gjennom 2008 har hatt færre nye meldinger enn i 2007. Dette vil medføre en gradvis 
reduksjon av antallet barn.  
Samtidig fremkommer at den største relative reduksjonen er skjedd i aldersgruppen over 18 år, 
og at den er skjedd etter 1. tertial 2008. Dette kan sees i relasjon til ett av de tre prosjektene 
barneverntjenesten startet i juni, hvor målet var å gjennomgå det store saksetterslepet i 
ungdomsteamet. Ungdomsteamet hadde i juni et etterslep på 46 saker. Antallet økte i sommer 
til 58. Gjennom å avslutte saker hvor det ikke lenger anses å være behov som utløser 
barneverntjenester, overføre saker til andre instanser og fordele saker til saksbehandlere er 
etterslepet pr medio september redusert til 15. 
Situasjonen i ungdomsteamet anses også å bli berørt av prosjektet som omhandler samarbeid 
mellom Ofot og barnevernkontoret. Ofot planlegges å få et klarere ansvar for ungdom over 18 
år, og det er forventninger til at barneverntjenesten med dette kan få en bedre og rimeligere 
oppfølging av denne gruppen. 
 
Status per 31.08.2008 
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Tiltakstype 

Res 
05 

Res 
06 

Res 
07 

 

   
1/08

 

 
2/08

 
3/08

 

 
4/08

  
5/08

  
6/08 

 
7/08 

 
8/08 

Plan 
2008 

 
Antall barn / unge 
under tiltak 
utenfor familien: 

 
67 

 
74 

 
88 

 
83 

 
86 

 
89 

 
95 

 
91 

 
92 

 
91 

 
90 

 

Institusjons-baserte 
tiltak   

18 20 25 25 25 25 29 28 29 27 17 19 (*) 

Fosterhjem – inkl 
beredskapshjem 

47 43 43 43 45 47 47 47 47 47 47 44 

- herav 
ordinære 

30 23 27 27 26 28 26 26 26 26 26 29 

- herav 
forsterkede 

17 20 16 16 19 19 21 21 21 21 21 15 

Hybel, ordinær 2 11 20 15 16 17 19 13 14 13 11  
Hybel, m/oppfølg        3 2 4 10  
 
 
Tiltakstype 

Res 
05 

Res 
06 

Res 
07 

 

   
1/08

 

 
2/08 

 
3/08

 

 
4/08 

  
5/08 

  
6/08 

 
7/08 

 
8/08 

Plan 
2008 

 
Antall barn og 
unge under tiltak 
i familien: 

 
163 

 
176 

 
185 

 
185 

 
185 

 
195 

 
200 

 
199 

 
191 

 
199 

 
194 

 
200 

- herunder 
mødrehjem (**) 

  2   4   4 4 3 2 2 1 2 3 

Sum barn / unge 
under tiltak i 
barnevernet 

 
230 

 
250 

 
273 

 
268 

 
271 

 
284 

 
295 

 
290 

 
283 

 
290 

 
284 

 

 
Meldinger 
mottatt****  

 
231 

 
320 

 
379 

 
18 

 
26 

 
28 

 
19 

 
41 

 
25 

 
24 

 
18 

 

Undersøkelser 
igangsatt  

150 239 273 20 19 19 14 25 29 22 13  

 
Antall aktive 
saker i Ofot (***)  

   
105 

 
65 

 
55 

 
47 

 
45 

 
47 

 
49 

 
40 

 
43 

 

(*) gjennomsnittstall for året, består av 22 pr. 1.1. og 16 pr. 31.12. Planlagt 4 over til OFOT-tiltak og 2 over til fosterhjem i løpet av 
året 
(**) Mødrehjem er å anse som et tiltak i familien siden mor og barn for sammen. Oppgitt antall viser antall familier med dette 
tiltaket 
(***) Saker i Ofot: omfatter tiltak både i og utenfor hjemmet. Disse sakene er inkludert i tallene lenger opp i tabellen 
(****) Som meldt i tertialstatistikken har det vært avvik i registrering av meldinger og undersøkelser. Rapporterte tall er nå 
korrekte.  
 
 
Barn og unge under tiltak utenfor familien   
Antall fosterhjem, både ordinære og forsterkede, har holdt seg stabilt gjennom perioden, dog 
over plantallet. Tallene viser også at bydelen har en større andel av forsterkede fosterhjem enn 
forutsatt i budsjettet, og en tilsvarende lavere andel ordinære. Dette kan indikere at lista for å 
innvilge forsterkning bør heves noe, eller at det bør vurderes å avslutte forsterkning tidligere 
enn hva praksis har vært så langt. 
 
Antallet plasseringer i institusjon / institusjonsrelaterte tiltak er redusert med 1 fra forrige 
måned, samt med 5 (fra 95 til 90) fra 1. tertial til 2. tertial 2008. Den interne forskyvningen fra 
”institusjonsbaserte tiltak” til ”hybel med oppfølging” viser ikke en reell endring, men skyldes 
at man har startet å føre hybeltiltak med oppfølging fra institusjoner som hybel, og ikke som 
institusjonstiltak, slik det ble gjort før. Dette anses å være i tråd med retningslinjene i 
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fagsystemet Familia. Det arbeides samtidig med å utvikle tydeligere oppfølgingsrutiner rundt 
denne gruppa, blant annet som følge av et internt prosjekt for samarbeid mellom 
barnevernkontoret og Ofot. I den forbindelse blir hybelgruppa et viktig plantall som bør være 
skilt klart fra institusjonene.  
 
Det er satt som mål for 2008 å redusere antallet unge i kostnadskrevende institusjonstiltak. For 
å nå dette målet, må det sørges for saksbehandlerressurser til å jobbe med uttak fra for 
eksempel institusjon, samtidig som bydelen må ha alternativer å tilby.  
Dette kan sees i relasjon til to av de tre prosjektene barneverntjenesten har jobbet med siden i 
sommer: Å redusere saksopphopningen i ungdomsteamet, og klargjøre oppgaver og 
ansvarsdeling mellom barnevernkontoret og Ofot.  
Disse to prosjektene er nær ferdigstillelse. Etterslepet på ungdomssaker er redusert kraftig, slik 
at flere ungdommer nå er under aktiv oppfølging. Samtidig vil Ofot få et klarere ansvar for 
oppfølging av ungdom over 18 år, noe som forventes å bidra til både bedre og rimeligere 
oppfølging i en del saker, samt å frigjøre ytterligere kapasitet i ungdomsteamet.  
Det arbeides også med å få etablert en treningsbolig for ungdom med 4-5 boenheter, hvor Ofot 
tenkes å ha oppfølgingsansvaret. Parallelt med dette ønsker en å se nærmere på muligheten for 
å redusere andelen av hybler med oppfølging kjøpt eksternt. Barneverntjenesten i Bydel 
Østensjø skiller seg fra andre bydeler ved å ha et særlig høyt antall ungdom over 18 år under 
tiltak. Å lykkes bedre med denne gruppa, håper man skal kunne få en positiv effekt på 
totalkostnadene for hele barneverntjenesten 
 
Barn og unge under tiltak i familien  
Antall barn med tiltak i hjemmet er omtrent uforandret i forhold til siste rapportering.  
Sammenlignet med samme periode i fjor er det liten endring. Tiltak i hjemmet inkluderer 
mødrehjem, hybeltiltak for barn under 18 år som bor på hybel eller i selvstendig bolig, 
miljøarbeideroppfølging, avlastning, SFO/ barnehage, støttekontakt, besøkshjem, fritidstiltak 
o.a.  
 
På bakgrunn av at en har et merforbruk på ”forebyggende barneverntiltak”, samtidig som 
antallet barn er lavere enn plantallet, vil barneverntjenesten gjennomgå sammensetningen av 
tiltakene. Dette for å kunne vurdere muligheter for andre handlingsalternativer på dette 
området. Samtidig anses det viktig å satse på tiltak i familien, for å forebygge behovet for 
plasseringer utenfor hjemmet. 
 
Meldinger 
Antall meldinger i august er 18, noe som er lavt sammenlignet med tidligere måneder. På tross 
av variasjoner fra måned til måned, vises likevel en klar nedgang i antallet meldinger 
sammenlignet med 2007. Andelen henleggelser er også nedadgående, noe som betyr at man 
undersøker en større andel av sakene, og at en større andel ender med tiltak.  
Bydelen deltar i Effektiviseringsnettverk for barneverntjenesten i regi av Helse- og 
velferdsetaten, som har fokus på å etablere felles terskler for Oslo kommune for når meldinger 
skal henlegges.  
 
Undersøkelser  
Det er opprettet 13 nye undersøkelsessaker i august. Antallet nye undersøkelser viser det 
laveste antallet for en enkelt måned hittil i år. Barneverntjenesten har hatt et betydelig etterslep 
på undersøkelsessaker, men området har nå en positiv utvikling. Etterslepet er dessverre ikke 
fremkommet i tidligere statistikk, fordi man har hatt en føringspraksis i fagsystemet som har 
medført for lave statistikktall på dette området. Det er innført styrket kontroll med rutiner, og 
avviksrapportering i alle saker som går over frist, og det forventes at man i løpet av året vil ha 
innarbeidet alt etterslep på undersøkelsessaker slik at man videre ikke vil ha fristoverskridelser. 
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Antall aktive saker i Oppfølgings- og tilretteleggertjenesten (OFOT.) 
OFOT har i august fått henvist 6 nye saker fra barnevernkontoret, hvorav 3 er i alderen 13 til 18 
år, 1 er i alderen 6-12 og 2 i alderen 0-5 år. Det er i alt avviklet 3 saker i samme periode, 
hvorav 2 i aldersgruppen 13 – 18 og en over 18 år.  Ved utgangen av august hadde OFOT 43 
aktive saker, hvorav 35 saker er ungdom 13-18 år. I tillegg har OFOT gått inn i saker ad hoc for 
kortere perioder ut fra barnevernkontorets behov for umiddelbar intervenering (akuttsaker). I 
forbindelse med sykefravær og ferieavvikling i mottaks- og undersøkelsesteamet har Ofot også 
gått inn og tatt undersøkelsessaker.     
 
Satsingsområder og prosjekter i barneverntjenesten: 
Det er tidligere orientert om prioriteringer og igangsatte prosjekter for å bedre situasjonen i 
barneverntjenesten; gjennomgang av samarbeid barnevernkontor og Ofot, avstemming av 
oppgaver og ressurser i merkantil avdeling, og tiltak for å få kontroll over opphoping / 
saksetterslep i ungdomsteamet. Arbeidet pågår i ulike arbeidsgrupper med deltakere fra 
barnevernkontoret og Ofot. I løpet av september vil det foreligge konklusjoner fra 
arbeidsgruppene og Oppvekstkomiteen vil bli orientert i etterkant av dette.     
 
Barneverntjenesten har problemer med datakvaliteten i fagsystemet Familia, og dette har 
medført blant annet mye manuelt kontrollarbeid og større muligheter for feil i rapporteringer. 
Det arbeides nå med å skaffe oversikt over hvilke avvik som foreligger, for å kunne lage en 
prioritert handlingsplan for å løse disse problemene. Dette anses å bli et viktig satsningsområde 
videre. 
  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per august 2008 til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s  
bydelsdirektør        avd.sjef 
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Sak 163/08  Status for oppfølging av BU-saker per august 2008  
 
Arkivsak: 200500854 
Arkivkode: 102.9 
Saksbehandler: Tove Stien 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 29.09.08 64/08  
Eldrerådet 29.09.08 83/08  
Ungdomsrådet 29.09.08 28/08  
Omsorgskomite 29.09.08 83/08  
Oppvekstkomite 29.09.08 72/08  
Råd for funksjonshemmede 30.09.08  
Bydelsutvalget 06.10.08 163/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
STATUS FOR OPPFØLGING AV BU-SAKER PER AUGUST 2008  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 164/08  Barnehager - Full behovsdekning, status september 2008  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Tommy Grotterød 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 29.09.08 65/08  
Oppvekstkomite 29.09.08 73/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 164/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BARNEHAGER - FULL BEHOVSDEKNING, STATUS SEPTEMBER 2008  
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets behandling av budsjett 2008, BU-sak 184/07, ble det fattet følgende vedtak:  
”Bydelsutvalget ber om å få forelagt sak om full behovsdekning i hvert BU-møte også i 2008.”  
 
Saksframstilling: 
Saken bygger på tidligere framlagte saker, sist i bydelsutvalgets møte 08.09.2008, BU-sak 
141/08, med status for august 2008.  
Saksframlegget gir en gjennomgang av aktuelle barnehageprosjekter/ tomter, med vekt på 
prosjekter/tomter der det er kommet inn noe nytt siden forrige sak.  
Saken besvarer spørsmål reist i bydelsutvalget, herunder spørsmålet om muligheter for økt 
satsing på friluftsgrupper i tilknytning til barnehagene i bydelen. 
Videre angir saken søkere uten barnehageplass fordelt på ulike områder i bydelen, samt antall 
stillinger for pedagogisk leder som er bemannet med assistent på dispensasjon. 
 
Permanente prosjekter 
Lopperud barnehage 
Lopperud barnehage er p.t. etablert i midlertidig paviljong. Ferdigstillelsesdato for den 
permanente barnehagen er avtalt til 16.01.2009, med overtakelse 30.01.2009. Endelig 
budsjettramme er 40,4 mill. kroner. Bydelen har bedt OBY avklare husleiekonsekvenser.  
 
Tallberget barnehage  
Nybygg er påstartet, og planlagt overtakelsesdato er 15.01.2009. Bydelen fikk oversendt 
forslag til husleieavtale fra Undervisningsbygg på 3,2 mill. kroner per år. Da denne anses som 
svært høy sammenlignet med øvrige barnehageprosjekter, har bydelen oversendt avtalen til 
Byrådsavdeling for kultur- og utdanning for vurdering. Svar forventes i uke 39. 
 
Rønningjordet barnehage  
1. byggetrinn var planlagt ferdigstilt i løpet av 2008, 2. byggetrinn august 2009. Nye rutiner i 
Omsorgsbygg (OBY) gjør at det arbeides med ny tilbudskonkurranse, noe som medfører 
forsinkelser og kan gi økte kostnader. Prognose for ferdigstillelse av 1.byggetrinn er satt til 4. 
kvartal 2009, 2. byggetrinn 4. kvartal 2010. Budsjettrammen er foreløpig satt til 68,6 mill. 
kroner. 
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Manglebergveien 11  
Intensjonsavtale er underskrevet, og det avholdes planmøter mellom BGO-arkitekter, OBY og 
bydel hver uke, hvor tekniske og funksjonelle løsninger diskuteres. Prosjektet er et 
pilotprosjekt, med mål å finne frem til kostnadseffektive og fremtidsrettede løsninger med 
effektiv arealutnyttelse. Målet er at barnehagen skal kunne danne grunnlag for en av 
kommunens modulbarnehager.  
Godkjenningsmøte er avtalt 17.10.2008. I etterkant av dette vil det bli holdt informasjonsmøte 
for naboer og andre berørte i nærområdet.  
Det er fremlagt fremdriftsplan for prosjektet, med antatt ferdigstillelse desember 2010. 
 
Utmarkveien 
Skisse for utnyttelse av tomten til permanent barnehage foreligger. Bydelen har i samråd med 
vedtak i BU-sak 141/08 bestilt modulbarnehage fra OBY. Barnehagen forutsettes å stå klar 
innen 01.09.2009.  
 
Midlertidige prosjekter  
Det er bekreftet fra Byrådsavdeling for kultur og utdanning av det er avsatt midler til 20 
midlertidige avdelinger i bydelene. Midlertidige avdelinger er ment å bidra til at Oslo 
kommune raskt oppnår full behovsdekning, og kun tomter der barnehagen kan etableres og tas i 
bruk raskt vil bli vurdert. 
Bydelen har i møte med OBY og Barnehageprosjektet fått vite at en av paviljongene er tenkt 
plassert i Bydel Østensjø. Det er tidligere gitt signaler om at bydelen kan beholde paviljongen 
som nå er i Paal Bergs vei.  
 
Paviljong som demobiliseres i Paal Bergs vei 
I hht. vedtak i bydelsutvalget av mai 2008, har bydelen bedt om å få beholde paviljongen når 
den må flyttes fra Paal Bergs vei på nyåret. Bydelen har i samsvar med BU-vedtak i sak 141/08 
bedt om at paviljongen flyttes til aktuell tomt i nærheten av Manglerud skole, eventuelt til tomt 
i Bydel Alna, som ligger på grensen mot Bydel Østensjø. Alternativet i Bydel Alna skal være 
ferdig regulert til barnehageformål. Dette kan være et fullgodt alternativ, forutsatt at aktuell 
tomt har lett tilgang for våre beboere. Det vil i så fall være mulig å sette opp paviljong raskt på 
en slik tomt.  
 
Bydelen har nå fått opplyst at leiekontrakt for paviljongen i Paal Bergs vei ikke vil bli 
videreført, da Oslo kommune er i tvistesak med leverandøren, UNI-Team. Bydelen har rettet en 
forespørsel til OBY om muligheter for en erstatning for denne paviljongen, i og med at bydelen 
har regnet med fortsatt bruk av paviljongen. 
 
Paviljong i Utmarkveien 
Tomt i Utmarkveien er vedtatt benyttet til permanent barnehage.  
I BU-sak 141/08 er det også vedtatt bestilt 4-avdelings paviljong til tomta. Midlertidige plasser 
antas å kunne etableres i løpet av høsten 2008. Dersom bydelen ikke får erstattet paviljongen 
som skal demobiliseres i Paal Bergs vei, så bør en vurdere nærmere hvilket tomtealternativ som 
er mest hensiktsmessig, se Paviljong som demobiliseres i Paal Bergs vei. 
 
Rønningjordet midlertidige barnehage  
Paviljongen er overtatt av bydelen 01.05.2008, og 2 avdelinger er igangsatt. De siste 2 
avdelingene vil bli igangsatt innen utgangen av september 2008. Den ”gamle” Rønningjordet 
barnehage videreføres med sine 5 avdelinger, inntil 1. byggetrinn for nye Rønningjordet står 
ferdig.  
 
Haraløkka paviljong  
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Sak ad forlengelse av prosjektet har vært behandlet i Plan- og bygningsetaten. Ny godkjenning 
er gitt ut 2009. 
 
Prosjektutvikling 
 
Hellerudveien 86-90 
Vedtak i BU-sak 141/08 fastslår at Hellerudveien 86-90 lyses ut for privat bygging og drift. Det 
er samtidig bedt om at administrasjonen legger fram byggekostnadene ved privat tilbyder og 
Omsorgsbyggs kostnader ved tilsvarende bygg.  
Det kan etableres en 5 avdelings barnehage på tomta.  
Eiendoms- og byfornyelsesetaten, EBY, er gitt beskjed om dette og har startet forberedende 
arbeider for slik utlysning. Bydelen har tatt initiativ til møte mellom EBY, OBY, 
barnehageprosjektet og bydelen om saken, for å drøfte aktuelle problemstillinger og sikre 
optimal framdrift. Det forutsettes at ny barnehage skal kunne tas i bruk innen 01.09.2009. Det 
er av aktuell utbygger og av OBY synliggjort at dette skal la seg gjøre.  
Byggkostnader for privat utbygger, basert på framlagt kostnadsoversikt fra én interessent, er 
stipulert til i underkant av 17 mill. kroner. OBY har foreløpig ikke kostnadsoverslag for sine 
modulbarnehager, da disse fortsatt er under utvikling. Målet med modulbarnehagene er at de 
skal være arealeffektive, kostnadseffektive barnehager. 
 
Håkon Tveters vei 65 
BU har i BU-sak 141/08 bedt administrasjonen sende brev med klage på reguleringsvedtak 
vedrørende Haakon Tveters vei 65. I vedtaket fra BU heter det: ”Bydelen ønsker at tomten 
reguleres til barnehageformål.” Brev er sendt Plan- og bygningsetaten. 
 
Fuglemyra 
Fuglemyra barnehage er blant bydelens eldste barnehager. Barnehagen skal nå rehabiliteres i 
regi av OBY. OBY har bedt bydelen vurdere om det er ønskelig at det foretas en 
mulighetsstudie mht mer effektiv arealutnyttelse av bygget, noe som antas å gi langt flere 
barnehageplasser. Administrasjonen har bedt OBY om å få utført en slik mulighetsstudie. 
 
Særlige spørsmål fra BU 
Friluftsgrupper/ naturbarnehager 
I BU-sak 35/08 Barnehager - Full behovsdekning. Status februar 2008 fattet BU følgende 
vedtak: 
Bydelsutvalget ber bydelen om å utrede muligheten for å i større grad enn i dag benytte seg av 
naturbarnehager og se på markedsføringen av de eksisterende.  
I BU-sak 141/08 fremmet bydelsdirektør følgende forslag: Friluftsgruppene kan tilby 
barnehageplass fra det året barnet fyller 3 år. Det utarbeides eget informasjonsmateriell for 
foresatte som søker plass i friluftsgruppene.  
Forslaget ble trukket, og tilleggsforslag Saken om 3-åringer i friluftsgrupper utsettes, ble 
enstemmig vedtatt.  
Bydelsdirektør vil på bakgrunn av diskusjonen i sak 141/08 ikke fremme forslag om 3-åringer i 
de eksisterende friluftsgruppene på nytt i denne saken, men vil ta utgangspunkt i muligheter for 
å opprette nye friluftsgrupper, som ledd i arbeidet med å nå full behovsdekning. 
 
Bydelen har i dag 5 friluftsgrupper: 
• Rustad friluftsbarnehage, en avdeling under Bogerudsletta barnehage, med 12 plasser 
• Havnehagan friluftsbarnehage, en avdeling under Lopperud barnehage, med 16 plasser 
• Haraløkka friluftsbarnehage, en avdeling under Tveteråsen barnehage, med 18 plasser, 1 

ledig 
• Eftasåsen naturbarnehage, ved Eftasåsen barnehage, med 12 plasser 

   13



• Nøklevann friluftsbarnehage, ved Nøklevann barnehage, med 12 antall plasser. 
 
Som det framgår av oversikten er friluftsgruppene nå fulle. For enkelte av plassene er det gitt 
10 – 12 tilbud før plasser har blitt besatt. En slik prosess medfører at plasser står ledige over 
lengre tid, og medfører inntektstap. Bestillerkontoret for barnehager opplyser at det tidvis har 
vært stor ledighet, og de mener at det fortsatt må forventes tidvis ledighet. Særlig i Haraløkka 
friluftsbarnehage og Havnehagan friluftsbarnehage er det vansker med å skaffe søkere og å 
beholde disse over tid.  
Det har vært svært tidkrevende å skaffe brukere til ledige plasser, og i flere av gruppene er det 
relativt stor gjennomtrekk, dvs at barna søkes over i ordinær barnehage. Dette dreier seg ofte 
om minoritetsspråklige førstegangssøkere, som i utgangspunktet er skeptiske til denne typen 
plass.  
 
Fylkesmannen i Oslo og Akershus har ved tidligere forespørsel fra bydelen fastslått at 
friluftsgrupper skal ha egne lokaler/ en egen base. Dette kan være lokaler i tilknytning til en 
ordinær barnehage, eventuelt være i annen egnet bygning. Det er også eksempler på at 
barnehager har lavvo på barnehagetomta, som base for friluftsgruppe. Det stilles ikke samme 
krav til lokaler til friluftsgrupper som til ordinære grupper. 
 
De friluftsgruppene bydelen pr i dag drifter har alle base i eget bygg, eller i moderbarnehagen. 
Denne formen for friluftsgrupper har vi, bortsett fra vansker med å skaffe brukere, gode 
erfaringer med. Et flertall av de som får plass anser at de har et godt barnehagetilbud.  
Grunnet vansker med å fylle opp gruppene anbefales varsomhet i etableringen av flere rene 
friluftsgrupper. 
 
Det er i OVK fremmet forslag om alternerende friluftsgrupper, dvs at barna veksler mellom å 
være i den ordinære barnehagen og i friluftsgruppe. En slik løsning vil først og fremst være 
egnet i nye barnehager der det er lagt til rette for det mht nok garderobeplasser, og der det 
ligger godt til rette for det mht tilgjengelighet til marka, ev andre egnede friluftsområder. Der 
kan legges til rette for en slik modell, så vil administrasjonen vurdere dette som gode løsninger, 
som ventelig også vil være attraktive for brukerne. 
 
Slike integrerte lokaler kan for eksempel være egnet i Utmarkveien og i Hellerudveien 86-90. 
Tilsvarende kan dette være aktuelt i større rehabiliteringsprosjekter, slik som Fuglemyra 
barnehage, der OBY skal gjøre større rehabiliteringsarbeider og bydelen samtidig har til 
vurdering muligheter for økt antall barnehageplasser gjennom endringer i romløsningene i 
barnehagen. 
Det anbefales å be OBY innlemme base for friluftsgruppe i planlagt barnehage i Utmarkveien, 
samt stille krav om friluftsbase til utbygger i Hellerudveien 86-90.  Videre bør muligheter for 
slik base vurderes i Fuglemyra barnehage. 
 
Det er i vår bydel ingen av de etablerte barnehagene som p.t. har ledige lokaler i 
moderbarnehagen, som er egnet til base for friluftsgruppe. Etablering av slik base vil i så fall gå 
på bekostning av ordinære barnehageplasser.  
En mulighet er å vurdere hvilke av de eksisterende barnehagene som har egnet beliggenhet og 
tilstrekkelig tomteareal til lavvo på tomta. Administrasjonen har foreløpig ikke vurdert hvor 
dette kan være mulig. 
 
En kan også vurdere bruk av Rognerudskogen, tidligere parklokale, til friluftsgruppe, eventuelt 
som tilleggsareal/ base for alternerende friluftsgruppe, lagt til en av bydelens eksisterende 
barnehager. En slik gruppe bør kunne klargjøres i 4. kvartal 2008, og plasser bør kunne tas i 
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bruk mot slutten av 2008, eventuelt tidlig i 2009, avhengig av når bemanning kan komme på 
plass. 
Dersom BU ser dette alternativet som aktuelt vil administrasjonen avklare aktuell 
moderbarnehage. I forbindelse med valg av moderbarnehage skal personalet v/styrer og 
tillitsvalgte høres. Barnehagens foresatte skal via foreldrenes samarbeidsutvalg få uttale seg om 
saken. 
Administrasjonen vil påpeke at det er usikkerhet knyttet til behovet for plasser i rene 
friluftsgrupper, og vil anbefale at lokalene tas i bruk for alternerende friluftsgruppe dersom det 
kan legges til dette for dette. 
 
Det er i OVK og i BU reist spørsmål om egne friluftsgrupper for 3-åringer. Dette bør vurderes 
nærmere i forbindelse eventuelle vedtak om etablering av nye friluftsgrupper, og gjerne 
vurderes som en av flere muligheter for bruk av lokalene i tidligere Rognerudskogen barnepark. 
 
Bydelsdirektør vil, ut fra erfaringer med friluftsgrupper, fraråde etablering av flere rene 
friluftsgrupper. Alternerende friluftsgrupper i ordinære barnehager vil være et alternativ, og 
dette vil trolig være plasser som brukerne vil sette stor pris på 
 
Antall på disp/ ev vakanser 
Det er medio september 29 personer som er gitt midlertidig dispensasjon fra kravet om 
førskolelærerutdanning. I tillegg er det 5 personer som er gitt varig dispensasjon fra kravet om 
førskolelærerutdanning. 
 
Kart over beliggenheten til barnehagene/ tomtene som omtales i saken er vedlagt. 
 
TABELL FOR BEREGNET BARNEHAGEBEHOV:  
  1.  

Antall 
faktiske 
plasser pr 
20.08.2008 

2.  
Antall 
prognostiserte
plasser pr 
31.12.2008 

3.  
Antall barn 
søkt uten å få 
plass 
Pr. 20.08.2008 
Inkl 0-åringer 

4.  
Antatt 
totalbehov for 
plasser om 1 år  

5.  
Antatt 
totalbehov for 
plasser om 5 
år 
 

Denne 
rapportering 

2295 2407   29 over 3 år 
  65 under 3 
  48 under 1 år 

2566 2767 

Forrige 
rapportering 

2290 2356   70 over 3 år 
146 under 3 år 
 82 under 1år  

2529  2529 

Endring +/- 5  51   41 over 3 år 
81 under 3 år 
34 under 1 år 

 37  238 

Kolonne 1:  Antall faktiske plasser, omregnet til heldagsplasser ( tilsvarende som i årsstatistikk) 
Kolonne 2: Antall faktiske plasser, inkludert plasser som etableres i løpet av 2008   
Kolonne 3: Antall barn på søkerliste, som ikke har fått tilbud om barnehageplass 
Kolonne 3: Bydelsadministrasjonen anslag for antatt  behov  for barnehageplasser i bydelen ca 1 år fram i tid, 
korrigert for befolkningsfremskriving og basert på en dekningsgrad på  66,2%   for små barn  og 87,5% 
dekningsgrad store barn 
Kolonne 4: Bydelsadministrasjonens anslag for antatt behov for barnehageplasser om 5 år, korrigert for 
befolkningsfremskriving, og basert på 70% dekningsgrad for små barn og 90% dekningsgrad store barn. 
Dersom barnehageprosjektene Hellerudveien, Utmarkveien og Manglebergveien realiseres i 2009, vil bydelen 
alene ha full behovsdekning jf. lovendring, fra høst 2009.  
Antall barn 1-5 år bosatt i bydelen pr. 01.01.2007 var 2890, mens det pr. 01.01.2008 er 3073 barn. 
 
Fordeling av søkere til barnehageplass i bydelen: 
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11 % av søkerne søker om plass i barnehagene rundt Bogerud og Skullerud 
48 % søker seg til barnehager på Oppsal-/ Godlia-området 
18 % av søkerne søker seg til barnehagene på Bøler 
22 % av søkerne søker seg til barnehager i Manglerud-området 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Bydelen ber OBY/ Barnehageprosjektet om erstatning for paviljongen i Paal Bergs vei, som 

grunnet tvistesak med leverandør likevel ikke kan flyttes for fortsatt bruk av bydelen. 
2. Dersom bydelen ikke får erstattet paviljongen som skal demobiliseres i Paal Bergs vei, bes 

bydelen vurdere nærmere hvilket tomtealternativ som er mest hensiktsmessig av 
Utmarkveien, eventuell tomt på Manglerud e lett tilgjengelig tomt i Bydel Alna. 

3. Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelens bestilling av mulighetsstudie for økt antall 
plasser i Fuglemyra barnehage. Bydelsutvalget ber administrasjonen vurdere muligheter for 
friluftsbase i Fuglemyra barnehage i forbindelse med mulighetsstudien. 

4. Bydelsutvalget ber administrasjonen leie tidligere Rognerudskogen barnepark til 
friluftsgruppe, ev alternerende friluftsgruppe for en av bydelens eksisterende barnehager. 
Administrasjonen avklarer aktuell moderbarnehage. I forbindelse med valg av 
moderbarnehage skal personalet v styrer/ tillitsvalgte høres. Barnehagens foresatte skal via 
foreldrenes samarbeidsutvalg få uttale seg om saken. 

5. Bydelsutvalget ber administrasjonen be OBY innlemme base for friluftsgruppe i planlagt 
barnehage i Utmarkveien. 

6. Bydelsutvalget ber om at det stilles krav om friluftsbase til utbygger i Hellerudveien 86-90.   
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: Kart barnehageprosjekt september 2008   
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Sak 165/08  Utredning om opptak i - og bestilling av barnehager - 
høring  
 
Arkivsak: 200700432 
Arkivkode: 323.2 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 29.09.08 74/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 165/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
UTREDNING OM OPPTAK I - OG BESTILLING AV BARNEHAGER - HØRING  
 
Bakgrunn:  
Som følge av at det fra 2009 innføres en lovfestet rett til barnehageplass innenfor 
kommunegrensen, har Byrådsavdeling for kultur- og utdanning utarbeidet forslag til ny 
organisering knyttet til bestilling, utbygging og vurdering av barnehagekapasiteten. Målet 
er å oppfylle lovens krav om lovfestet rett til plass for alle og deretter raskest mulig få full 
behovsdekning av barnehager i Oslo.  
Bydelsadministrasjonen er bedt om å orientere sine interne organer og legge forslaget 
frem til behandling i bydelsutvalget. 
 
Saksframstilling:  
Endringer i forskriften som følge av rett til barnehageplass: 
Ved lov av 08.08.2008 nr. 73 – Lov om endring i barnehageloven, ble det innført en 
lovfestet rett til barnehageplass for barn som fyller 1 år før 31.08, og som søker om opptak 
til hovedopptaket, og med ønsket oppstart innen august samme år. Retten til 
barnehageplass gjelder innenfor kommunegrensen. Søkere som ikke får sitt første ønske 
oppfylt, har rett til å bli satt på søkerliste ved denne barnehagen. Kommunens 
barnehageforskrift er foreslått endret som følge av lovendringen, og er fremlagt som egen 
sak til bydelsutvalget. Opptaksmyndigheten er foreslått lagt til vertsbydel, dvs der 
barnehagen fysisk er plassert.  
 
Endringer i organisering: 
Som følge av at retten til barnehageplass gjelder innenfor kommunegrensen og ikke 
bydelsgrensen, foreslås det en endring som går ut på at det overordnede ansvaret for 
bestilling, utbygging og vurdering av endringer i barnehagekapasiteten, legges til den til 
enhver tid ansvarlige byrådsavdeling. En kartlegging gjort av byrådsavdelingen viser et 
fortsatt stigende behov for barnehageplasser frem mot 2012, tilsvarende 8000 - 9000 
storebarnsplasser for Oslo som helhet. Kartleggingen viser at mens noen av bydelene går 
mot full behovsdekning, så sliter andre med å fremskaffe egnede lokasjoner. Det vil 
fremdeles være aktuelt å bygge større byomfattende barnehager, hvor den sentrale 
enheten vil ha et helhetlig ansvar, men hvor ansvaret for driften legges til vertsbydelen. 
 
Opptak av barn til barnhagene: 
Det er lagt vekt på at det er ønskelig med minst mulig forandringer fra dagens praksis. 
Dette innebærer at søknad fortsatt skal sendes bostedsbydel, og at det er bostedsbydel 
som skal behandle søknadene og fastsette prioritet i henhold til forskriftene. Tildeling av 
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plass skal foretas av den bydel barnehagen ligger i. Det anses som lite rasjonelt å 
etablere ett sentralt opptakskontor, bla fordi lokalkunnskap anses som viktig, da det må 
antas at de fleste ønsker plass i bostedsbydel. At Oslo blir ett opptaksområde og at retten 
til plass følger kommunegrensen, må ivaretas av den nye forskriften, og av nye rutiner. 
 
Bestilling av nye barnehager: 
Selv om ansvaret for bestilling av nye barnehager legges til byrådsavdelingen sentralt, vil 
bestilleransvaret fortsatt skje i nært samarbeid med bydelene. Bydelene skal fortsatt delta 
aktivt i oppfølging av planarbeidet, fremme forslag til utbygginger og endringer av 
eksisterende barnehager, og bistå den sentrale enheten i oppfølging av byggesaker. Det 
er derfor ikke sett som hensiktsmessig å foreta en sentralisering av de ressurser som i 
dag ligger til bydel. 
 
Økonomiske og administrative konsekvenser: 
Utgifter til den bygningsmessige driften av nye barnehager ligger i dag sentralt i to år. Deretter 
inngår utgiftene i grunnlaget for fordeling av driftstilskuddet. Det vil bli vurdert om denne 
praksisen bør endres. De skjevheter som kan oppstå dersom arealkostnadene i enkelte bydeler 
blir vesentlige høyere enn gjennomsnittskostnad som følge av høy andel nye og dyre 
barnehager, skal vurderes. For å ivareta den sentrale bestilling av plasser, vil det i 
Oslobudsjettet for 2009 bli foreslått midler for å ivareta dette. 
 
Vurderinger: 
Bydelsadministrasjonen støtter forslaget om færrest mulig endringer knyttet til søknad om 
barnehageplass og opptak av barn til barnehager. Følgelig bør bydelens ressurser på området 
videreføres, alternativt økes der bydeler skal være vertsbydel for store byomfattende 
barnehageprosjekter. Betydningen av klare retningslinjer for samarbeid om opptak på tvers av 
bydelsgrenser understrekes. 
Med bakgrunn i saksframstillingen støtter bydelsadministrasjonen forslaget om at det opprettes 
en sentral enhet, som tillegges det overordnede ansvaret for bestilling, utbygging og vurdering av 
endringer i barnehagekapasiteten i Oslo kommune, og som legges til ansvarlig byrådsavdeling. 
Bydelsadministrasjonen påpeker imidlertid nødvendigheten av at bydelene aktivt deltar i 
prosessen knyttet til etablering av nye barnehageplasser, dette da bydelen har lokal kunnskap 
om behov for nyetableringer og hvor disse bør etableres. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget støtter bydelsdirektørens vurderinger i saken. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 166/08  Høring - forskrift om standardvedtekter for kommunale 
barnehager i Oslo  
 
Arkivsak: 200800589 
Arkivkode: 400 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 29.09.08 75/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 166/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
HØRING - FORSKRIFT OM STANDARDVEDTEKTER FOR KOMMUNALE 
BARNEHAGER I OSLO  
 
Bakgrunn: 
Som følge av at det fra 2009 innføres en lovfestet rett til barnehageplass, har 
Byrådsavdeling for kultur- og utdanning utarbeidet forslag til endringer i 
standardvedtektene for kommunale barnehager i Oslo, (Osloforskriften) som bl.a. 
regulerer opptak i barnehager. Bydelene er bedt spesielt om å vurdere fremtidige metoder 
for opptak. 
 
Saksframstilling: 
Ved lov av 08.08.2008 nr. 73 – Lov om endring i barnehageloven ble det innført en 
lovfestet rett til barnehageplass. Barn som fyller ett år senest innen august det året det 
søkes om plass, har etter søknad rett til å få plass i barnehage fra august samme år. 
Retten til plass gjelder innenfor kommunens grenser. 
 
Forskrift 29.08.2007 nr. 1025 om standardvedtekter for kommunale barnehager, Oslo 
kommune (Osloforskriften) regulerer opptak i barnehage, oppholdsbetaling, åpningstider 
m.v. Osloforskriften må, som følge av lovendringen, endres. Den nye forskriften foreslås å 
tre i kraft 01.01.2009.  
 
Saksframlegget gir en gjennomgang av de viktigste endringene i forslaget til ny forskrift, 
samt søker å besvare problemstillinger reist i brev til bydelene av 02.09.2009. Byrådets 
forslag til endringer i forskriften er vedlagt denne høringen. 
 
Lovendring: 
Lovendringen innebærer at foresatte som har søkt om barnehageplass før 1. mars 
(hovedopptaket) skal ha rett til barnehageplass fra august samme år, der barnet fyller ett 
år før 31.08. Retten gjelder innenfor kommunen, - ikke bydelen. 
 
Forskriften: 
De viktigste endringene i forslaget til ny forskrift er: 

• Det kan søkes om plass på tvers av bydelsgrensene. 
• Ansiennitet er foreslått videreført, men skal ikke gjelde bare innenfor eget årskull slik 

tilfellet er i dag, men innenfor aldersgruppen 1-3 år og 3-6 år. 
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• Barn med plass, og som står på søkerliste til sitt første ønske, skal gis prioritet 2, etter 
funksjonshemmede barn. 

• Det gis søskenprioritet der det søkes om plass i samme barnehage som søsken har plass. 
• Barnet kan tilbys plass i andre barnehager enn de foresatte selv har søkt. Takkes det nei 

til dette tilbudet, beholdes ansienniteten til det første ønsket. 
• Retten til prioritert plass til barn av enslige forsørgere, barn av førskolelærere og 

minoritetsspråklige barn videreføres ikke. 
 
Ulike metoder for plassering av barn til barnehage: 
Det er tre ulike metoder for plassering av barn til barnehage som bydelen særlig er bedt om å 
vurdere: Opptak etter ansiennitet, opptak etter alder eller opptak ved trekning. 
 
Ansiennitet: 
Ved innføring av lovfestet rett til barnehageplass, vil opptak etter ansiennitet hovedsakelig 
regulere hvem som har størst mulighet til plass i ønsket barnehage. Ulempe med at opptak 
reguleres av ansiennitetsprinsippet er knyttet til at de minste barna innenfor hver aldersgruppe 
som oftest vil få kortest ansiennitet. Det samme vil gjelde for innflyttere og de som ikke 
orienterer seg raskt nok i opptaksreglene. 
 
Opptak etter alder: 
Opptak etter alder innenfor gruppene 1-3 og 3-6 år, vil i hovedsak medføre at alle søkere stiller 
likt, uavhengig av når de søker. 
 
Opptak etter trekning: 
Når opptak foregår etter loddtrekning mellom uprioriterte søkere, har søketidspunkt ingen 
betydning, og det blir i stor grad tilfeldig hvem som får plass. 
 
Vurdering: 
Uavhengig av opptaksmetode, vil det, slik bydelsadministrasjonen ser det, være viktig at den 
nye forskriften tar utgangspunkt i brukernes behov. Det er derfor viktig at det legges vekt på å 
utarbeide gode rutiner som regulerer opptaket i praksis, og som er styrende for alle bydeler. 
Dette innebærer at bydelens rolle og samarbeidet bydelene i mellom tydelig må fremkomme i 
de nye forskriftene.  
Det vil også være nødvendig å belyse de økonomiske konsekvensene av nytt opptakssystem. 
Det er positivt at det vurderes avsatt særlige midler til større sentrale barnehageprosjekter som 
skal kunne nyttiggjøres av barn fra flere bydeler.  
En gjennomgang av barnetallet i bydelens egne barnehager viser imidlertid at 7-10 av 
barnehagene fra høsten 2009, må konvertere fra storebarnsgrupper til småbarnsgrupper eller 
motsatt, dersom det vedtas at opptak skal skje etter 1-3 og 3-6 år, og ikke årskull slik som i dag. 
Dette kan få utilsiktede økonomiske konsekvenser, som tap av statstilskudd og 
oppholdsbetaling, og i enkelte av barnehagene en reduksjon i barnetallet.  
Grunnet endring i opptaksmetode, vil bydelen ved neste hovedopptak ha barnehager som ikke 
kan ta opp små barn og/ eller store barn til barnehagen.  
Dette grunnet lekearealet og nok garderobeplasser. Innføring av et slikt system vil medføre så 
store ulemper i enkelte av våre barnehager, at det frarådes. Opptak bør skje iht årskull slik det 
er i dag, alternativt at det lages en overgangsordning frem mot full behovsdekning er oppnådd i 
den enkelte bydel. 
 
 
 
Det må antas at de fleste foresatte med små barn umiddelbart etter fødsel vil søke om 
barnehageplass, som følge av ansiennitetsprinsippet.  
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Dette vil kunne medføre at søkerlisten ikke blir reell, fordi det søkes om plass på et tidligere 
tidspunkt enn de reelt sett trenger det.  
Bydelen støtter opptak etter alder.  
 
Opptak etter 1-3 og 3-6 år vil på kort sikt skape vansker ved flere av barnehagene, og det bør 
følgelig legges opp til fleksible overgangsordninger for å unngå slike uheldige konsekvenser.  
 
Øvrige konsekvenser: 
Barn under ett år:  
I de fleste av bydelens barnehager er det lagt til rette for at barn under ett år kan få opptak i 
barnehagen. Dette er i tråd med de føringer som bydelsutvalget har gitt. Slik opptakssystemet 
nå foreslås vedtatt, ser det ut til at det ikke vil være mulig å tilby barn under ett år plass i 
bydelens barnehager, med unntak av funksjonshemmede barn. Vi ber om at § 7, prioritert plass 
på søkerlisten, vurderes pånytt i lys av dette.  
 
Retten til prioritet for enslige forsørgere: 
Reiseavstand er ofte svært betydningsfullt for enslige foresatte, men også for foresatte som har 
et barn i en barnehage, en annen i en annen barnehage/ skole. Konsekvensene for denne 
brukergruppen blir særlig store, og det bør vurderes å opprettholde en type prioritet for disse 
familiene. 
 
Retten til prioritet for barn i familier hvor foresatte eller søsken er funksjonshemmede: 
Det bør etter bydelsadministrasjonens vurdering gis en type prioritet der foresatte eller søsken 
har en varig funksjonshemming. For disse familiene vil reiseavstand ofte være svært 
betydningsfullt og/eller den fysiske utformingen på barnehagebygget. Konsekvensene for 
denne brukergruppen kan bli store, og det bør vurderes å opprettholde en type prioritet også for 
disse familiene. 
 
Retten til prioritet for minoritetsspråklige barn: 
Det er ikke foreslått egen prioritetskode for minoritetsspråklige-/ språksvake barn. Som følge 
av dette, vil det ikke lenger være mulig å tilby disse barna barnehagetilbud, så som gratis 
kjernetid. Følgelig bør det vurderes å opprettholde en type prioritet for denne gruppen. 
 
Retten til prioritet for barn av førskolelærere: 
Det er i Oslo stor mangel på førskolelærere. Barnehageansattes arbeidstid er fra 07:30 til 17:00, 
noe som gjør det vanskelig å jobbe i én barnehage, og ha egne barn i en annen barnehage langt 
unna arbeidsstedet. Dersom yrkesgruppen førskolelærere ikke lenger skal gis prioritert plass på 
søkerlisten, vil dette kunne få utilsiktede konsekvenser, og i verste fall føre til at flere i perioder 
med små barn, velger seg ut av barnehageyrket. Det anbefales at prioritet for førskolelærere 
opprettholdes. Med full behovsdekning vil prioritet for denne gruppen ikke påvirke 
mulighetene for andre familier til å få plass, men vil sikre at førskolelærere kan jobbe innenfor 
hele åpningstiden i barnehagen. 
 
Oppsummering: 
Med bakgrunn i vurderingene over er bydelsadministrasjonen av den oppfatning av at forslag 
til forskriften må endres slik at 

• Ledige plasser fordeles etter årskull i en overgangsperiode, før overgang til opptak iht 
gruppene 1-3 og 3-6 år. 

 
 

• At det innføres en rett til prioritet for følgende familier før uprioriterte søkere: 
o Enslige forsørgere 
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o Barn med funksjonshemmede foreldre/søsken 
o Minoritetsspråklige/ språksvake barn 
o Barn av førskolelærere 

• Det gis mulighet til å tilby barn også under ett år, barnehageplass. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget støtter bydelsdirektørens vurderinger i saken. 
 
 
 
Tove Stien /s        Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 167/08  Ferieklubb 2008 - orientering  
 
Arkivsak: 200400341 
Arkivkode: 328.1 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 29.09.08 29/08  
Oppvekstkomite 29.09.08 76/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 167/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FERIEKLUBB 2008 - ORIENTERING  
 
Bakgrunn: 
I budsjett 2008 ble det avsatt kr 250 000 til sommertilbud for barn og unge. I kapitel 4.4.3 
ungdom og fritid ble følgende aktivitetspunkt vedtatt: ”I budsjettet for 2008 foreslås 
aktivitetsverkstedene for ungdom, tiltak for å møte utfordringer overfor rasisme, rusmisbruk, 
vold og kriminalitet samt ferietilbud barn og unge videreført innen samme kostnadsrammer 
som for 2007.”  
 
Saksframstilling: 
Ferietilbudet har i 2008 vært delt inn i et tilbud for barn i alderen 4.-7.klasse organisert av 
fritidsklubbene, og et tilbud for barnevernets målgruppe 13-18 år, organisert av utekontakten, i 
samarbeid med barneverntjenesten, OFOT. Disse tilbudene har vært i skolens sommerferie. 
I tillegg har fritidsklubbene arrangert ferietilbud for ungdom i skolens vinterferie og det er 
planer om ferietilbud i skolens høstferie. 
Når det gjelder tilbudet for ungdom med spesielle behov, har intensjonen vært at det skal kunne 
erstatte kjøp av eksterne ferietiltak i barneverntjenesten. 
 
Ferietilbud 4.-7.klasse ble organisert av fritidsklubbene og bestod av dagsturer i uke 26, 27, 31 
og 32. Det ble informert om tilbudet gjennom lokalavisen, bydelens hjemmeside, ranselpost og 
bydelens informasjonstavler. Blant turene som ble arrangert var; tur til Sølvgruvene, ridning, 
badeturer i nærmiljøet, Sommarland i Bø, Hoppeloppeland, kanoturer, bondegårdsturer m.m. 
Totalt ble det benyttet 467 plasser og på enkelte turer var det ikke mulig å innfri etterspørselen.  
 
Sommerturer for ungdom med spesielle behov  
Utekontakten organiserte og gjennomførte turer/aktiviteter for ungdom med spesielle behov i 
uke 26 og 33. På alle turene var det beregnet plass til 15 ungdommer. 
Den første turen var en ukes tur til Dagali hvor 13 ungdommer deltok. Turen inneholdt et 
variert aktivitetstilbud med rafting, elvebrett, fjellklatring, gokart, paintball, besøk i 
Sølvgruvene og på Langedrag.  
Uke 33 var en aktivitetsuke som ble delt opp i to deler. Første del var en overnattingstur til Bø 
Sommerland hvor seks ungdommer deltok. Andre del av uken var overnattingstur til Liseberg i 
Sverige hvor ni ungdommer deltok.  
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Vurdering: 
Ferietilbud for 4.-7. klasse: Med bakgrunn i erfaringer fra gjennomføringen av ferietilbudet i 
2008 og tidligere år, har ferietilbudet fungert etter intensjonen. Det har vært mange positive 
tilbakemeldinger fra foresatte. Men det er nødvendig å justere programmet ved å bytte ut de 
dagsturene hvor det har vært liten påmelding. 
 
Ferietiltak for ungdom med spesielle behov: Dette ferietiltaket har ungdom med spesielle behov 
som målgruppe. Slike tiltak stiller spesielle krav til valg av aktivitet, utvelgelse av deltakere og 
en samkjøring av personalet for at turene for å ha en best mulig kvalitet. Det kreves også et 
langsiktig samarbeid mellom utekontakt og barneverntjenesten for at tiltaket skal kunne være 
tilpasset ungdommen som er under tiltak hos barneverntjenesten. Dette har man ikke fullt ut 
lykkes med. Tiltaket har derfor ikke kunnet erstatte i stor nok grad eksterne barnevernstiltak. 
I 2009 bør det ses på hvordan tjenestene kan tilpasse og styrke kvaliteten ytterligere på tiltaket.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om ferieklubb 2008 tas orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 168/08  Prosjekt "Ung uten rus"  
 
Arkivsak: 200600748 
Arkivkode: 125.2 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 29.09.08 30/08  
Oppvekstkomite 29.09.08 77/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 168/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
PROSJEKT "UNG UTEN RUS"  
 
Bakgrunn: 
I 2007 fikk Bydel Østensjø v/ avdeling voksne og familier midler fra Sosial- og 
helsedirektoratet, for å videreutvikle tiltak for ungdom mellom 18 og 23 år som er i risikosonen 
for en videre ruskarriere. Prosjekt ”Exit” ble gjennomført høsten 2007.  
Prosjektet ble søkt videreført i 2008 og Helsedirektoratet har bevilget kr 981 600 for ett år om 
gangen i inntil 3 år. 
Samtidig i 2008 søkte også avdeling oppvekst og fritid Rusmiddeletatens kompetansesenter om 
statlige midler til prosjekt ”Tidlig intervensjon”, knyttet til utvikling av tiltak og samarbeid for 
risikoutsatt ungdom alder 12-23 år.  
 
Saksframstilling: 
Rusmiddeletatens kompetansesenter og Helsedirektoratet har vurdert de to søknadene samlet og 
ser muligheten for at Bydel Østensjø gjennomfører et pilotprosjekt rettet inn mot 
problemområdene risikoutsatt ungdom i alderen 13 til 23 år med fokus på samarbeid/samspill 
mellom tjenestene.  
På bakgrunn av dette, og etter drøftinger med Rusmiddeletatens kompetansesenter og 
Helsedirektoratet, samles de to søknadene til en ny prosjektbeskrivelse: ”Ung uten rus – 
tverrfaglig satsing i Bydel Østensjø for barn/ungdom med risiko for å utvikle 
rusmiddelproblemer.” 
Under forutsetning av at planene blir godkjent av Helsedirektoratet, og at Rusmiddeletatens 
kompetansesenteret påtar seg oppfølgingsansvaret for prosjektet, kan tilskuddsrammen for 
prosjektet bli økt.  
 
Prosjektet er tenkt gjennomført over tre år, det vil si ut perioden for opptrappingsplanen for 
rusfeltet. Prosjektbeskrivelsen, som er under utarbeidelse, skal godkjennes av Rusmiddeletatens 
kompetansesenter og Helsedirektoratet. Prosjektet vil være tverrfaglig, forankret i avdeling 
oppvekst og fritid, og vurderes å kunne knyttes opp mot Skullerud aktivitetshus.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak vedrørende prosjekt ”Ung uten rus” tas til orientering.  
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 169/08  Skullerud aktivitetshus - orientering om status per 
september 2008  
 
Arkivsak: 200700387 
Arkivkode: 327.1 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 29.09.08 31/08  
Oppvekstkomite 29.09.08 78/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 169/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SKULLERUD AKTIVITETSHUS - ORIENTERING OM STATUS PER SEPTEMBER 
2008  
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets budsjettvedtak for 2008, sak 184/07, ble det vedtatt å videreføre tilbudet ved 
Skullerud Aktivitetshus, samt å styrke og videreutvikle tilbudene ved å overføre stillingsressurs 
på 55% fra Kafé X. I den forbindelse fattet bydelsutvalget blant annet følgende vedtak: 
 
• Organiseringen av ungdomstiltak, fritidsklubber og utekontakt gjennomgås med sikte på 

kvalitetsutvikling, effektiv ressursbruk og styrking av brukermedvirkning og 
informasjonsarbeid. 

• Organisering av tilbudet på Skullerud aktivitetshus, motorverkstedet, gruppetiltakene samt 
arbeidstreningstilbudet, gjennomgås med sikte på økt kvalitet og ressursutnyttelse. Det 
utredes i løpet av første kvartal 2008 muligheten for å samlokalisere og samorganisere disse 
tilbudene i Aktivitetshuset. 

• Det fremlegges en egen sak i løpet av 2008 hvor aktiviteten ved Skullerud Aktivitetshus tas 
opp i sin helhet. 

 
Saksframstilling: 
Med bakgrunn i bydelsutvalgets vedtak ble det i bydelens medbestemmelsesutvalg vedtatt å 
videreutvikle aktiviteter og lokale tiltak ved Skullerud Aktivitetshus ved å drive virksomheten 
som et prosjekt, foreløpig tidsbegrenset til 6 måneder. 
Prosjektet ble etablert fra 01.03. 2008 og skulle vare til 31.08.08. Grunnet langtidssykemelding 
fikk prosjektet forsinket oppstart og kom ikke i gang før juni 2008. I denne perioden har 
aktiviteten fra Oppsal samfunnshus / Kafé X blitt flyttet til Skullerud aktivitetshus.  
 
Skullerud aktivitetshus sin beliggenhet, samt at det allerede er etablert verksted på stedet, 
gjorde det er naturlig å flytte utekontaktens arbeidstreningsprosjekt til Skullerud. I august 
flyttet arbeidstreningsprosjektet til brakkene på utsiden av selve aktivitetshuset. De kan fritt 
benytte verkstedet samt lokalene ellers. Dette vil også bidra til at nødvendig vedlikehold kan 
utføres ved at ungdom i arbeidstreningen utfører ”vaktmesteroppgaver” på aktivitetshuset. 
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Treffet, som tidligere har benyttet aktivitetshuset, har flyttet inn i Kafé X sine lokaler. Som en 
konsekvens av dette er Medieverkstedet, som har hatt tilhold i lokaler ved siden av Kafé X, 
planlagt flyttet til Skullerud. Dette vil bidra til økt aktivitet for ungdom på huset. 
I tillegg benyttes aktivitetshuset av sosialtjenesten 2 dager i uken, samt utleie til annen type 
ungdomsvirksomhet 2-3 kvelder i uken (warhammer, sjakklubb). 
 
I tillegg har følgende tiltak blitt gjennomført:    

• Lokalene er pusset opp. 
• Inventar og utstyr er overflyttet fra Kafé X 
• Rekruttering av personale til 3 Idrett og utfordringsgrupper  
• Dialogmøter med ulike brukergrupper for å sikre at regler og rutiner for huset blir 

overholdt. 
• Dialogmøter med ulike grupper ungdom for å få kunnskap om deres behov for aktivitet 

i Skullerud / Bogerud - området 
• Ungdom fra barneverntjenesten/OFOT har hatt aktiviteter/oppgaver en dag i uken  

 
Kartlegging av brukergrupper og behov i Skullerudområdet, jf kulepunkt 5, er basert på 
følgende:    
I juni ble det arrangert EM- kafé på Skullerud aktivitetshus. Hensikten var å komme i kontakt 
med ungdommer i området og benytte dette tiltaket som en del av kartlegging av behov. Totalt 
var det ca 100 ungdommer som besøkte EM- kaféen. Prosjektleder og øvrige ansatte benyttet 
tiden aktivt til samtaler og kartlegging av ungdommens behov. Det ble også gjennomført 
samtaler med 10 enkeltungdom i skolens friminutter.  De fleste hadde aldri hørt om huset eller 
hadde noe forhold til stedet. De få som hadde hørt om huset, trodde huset hadde noe med motor 
å gjøre. I perioden januar til juni var det mellom 1-5 ungdommer som var innom klubbtilbudet 
på kveldstid. Dette var ungdommer som var over 18 år og som benyttet stedet til mekking av 
egne biler.  
Oppsummeringen av kartleggingen viser at ungdommene savnet et sted å være. Et åpent tilbud 
der de kunne treffe andre venner. De ønsket seg også tilgang til ulike spill samt internett 
tilgang. De fleste hadde liten plass hjemme og ikke mulighet til å ha mange venner på besøk 
hos seg og det ble til at de hang ute. I løpet av tilbudet ”EM kafé” var det også tydelig at 
ungdommene satte pris på det å kunne snakke med voksne om det de var opptatt av. 
 
Satsingen på Skullerudområdet gjør at det er naturlig at aktivitetshuset blir benyttet som en 
base for lokalbaserte tiltak for ungdom i bydelen. En samorganisering av ulike tiltak vil føre til 
bedre ressursutnyttelse.  
Tiltakene som i dag er samorganisert og igangsatt eller planlagt er: 

• Idrett og utfordringsgrupper, med 3 grupper ungdom som er rekruttert fra barnevern, 
skole, politi og skolehelsetjenesten. Gruppene møtes en ettermiddag i uken gjennom 
hele skoleåret. 

• Medieverksted, som er åpent to ettermiddager i uken fra medio september.  
• Skolevegringsprosjekt, - et alternativ til skole for skoletrøtte ungdommer en dag i uken. 
• Internett- kafé med gratis tilgang til internett, utlån av PC, åpen kafé, råd og veiledning. 
• Arbeidstrening i regi av utekontakten holder til i brakkene på utsiden av huset.  

 
I tillegg er det planlagt oppstart av samtalegrupper for ungdom i samarbeid med utekontakten. 
 
Etter at Prosjektet Skullerud aktivitetshus ble igangsatt, har det vært en god aktivitetsøkning i 
samarbeid med utekontakttjenesten og OFOT. Grunnet forsinkelse med oppstarten, forlenges 
prosjektet ut året, slik at igangsatt arbeid/samarbeid og aktiviteter kan evalueres og vurderes i 
forbindelse med bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2009. 
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Politiet og skole har meldt fra om bekymringer for ungdomsmiljøet i 
Skullerud/Bogerudområdet og har økt innsatsen i området. Bekymringene gjelder kriminalitet, 
vold og rus.  
Med bakgrunn i dette har bydelsadministrasjonen søkt om prosjektmidler og vært i dialog med 
Rusmiddeletatens kompetansesenter og Helsedirektoratet om et pilotprosjekt til forebyggende 
tiltak og tidlig intervensjon med fokus på unge og rus. Prosjektet vil være tverrfaglig, forankret 
i avdeling oppvekst og fritid, og er tenkt knyttet opp mot Skullerud aktivitetshus.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Skullerud aktivitetshus – status per september 2008, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 170/08  Orientering om gjennomføring av omorganisering i 
hjemmetjenesten, innføring av multidose og styrking av bemanning i 
helgene  
 
Arkivsak: 200700084 
Arkivkode: 050.5 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 29.09.08 84/08  
Omsorgskomite 29.09.08 84/08  
Råd for funksjonshemmede 30.09.08  
Bydelsutvalget 06.10.08 170/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORIENTERING OM GJENNOMFØRING AV OMORGANISERING I 
HJEMMETJENESTEN, INNFØRING AV MULTIDOSE OG STYRKING AV 
BEMANNING I HELGENE  
 
Bakgrunn: 
Det vises til budsjett 2008 og følgende verbalvedtak for hjemmetjenesten under kapittel 6 
Avdeling rehabilitering og omsorg: ”Det rapporteres til bydelsutvalget før sommeren og før jul 
2008 om gjennomføringen av forslagene om innføring av multidose, omorganisering og 
styrking av bemanning i helgene”. 
 
Gjennomføringen av omorganisering i hjemmetjenesten 
Ny organisering av hjemmetjenesten i Bydel Østensjø ble iverksatt den 07.04.2008 (se vedlagte 
organisasjonskart).   
 
Bakgrunn for omorganiseringen 
Hjemmetjenesten var før omorganiseringen organisert i 9 grupper lokalisert på 4 baser, hver 
gruppe ledet av en avdelingsleder direkte organisert under avdelingssjef. Det var to grupper i 
tre av basene og tre grupper i en base. 
 
Bakgrunn for omorganiseringen var at tjenesten sto ovenfor mange utfordringer som følge av 
økt eldrebefolkning og bydelens satsing på at eldre skal kunne bo hjemme lengst mulig. 
Utfordringene en sto ovenfor var: 
− høyt kortidsfravær som medførte mye bruk av overtid, vikarer og vikarbyråer.   
− kostnadskrevende og uhensiktsmessig kvelds- og helgetjeneste, særlig i den største basen 

med 3 grupper. Gruppene i basen hadde felles turnus på kveld og helg. 
− uhensiktsmessig geografisk plassering av basene i forhold til hvor brukerne bor.  Mye tid 

gikk med til reising til og fra brukere. 
 
Det ble høsten 2007 nedsatt en arbeidsgruppe med representanter fra de ulike basene, 
organisasjonene og hovedverneombud.  
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Som følge av kartlegging av daværende organisering, geografi, ressurser og brukere ble en enig 
om følgende prinsipper for omorganiseringen: 
− Tjenesten organiseres i 5 baser 
− Hver base skal bestå av 2 grupper  
− Gruppene ledes av avdelingssykepleier som rapporterer til avdelingssjef som i dag 

Gruppene i basen skal samarbeide slik at de er gjensidig ansvarlige for at oppdrag i basen 
utføres, og at ressursbruken er jevnt fordelt ut fra oppgavene. Det utarbeides en 
samarbeidsavtale mellom gruppene 

− Kvelds- og helgetjenesten skal fortsatt være felles for basen (med 10 grupper blir hver 
gruppe noe mindre og mer oversiktelig) 

− Det skal tilstrebes at basene lokaliseres der brukertettheten er størst, så langt dette er mulig. 
− Det skal tilstrebes færrest mulig ansatte per bruker 
− Gruppene skal i utgangspunktet ha tilnærmet likt omfang av oppdrag/antall brukere og 

ansatte. 
− Hjemmesykepleie og hjemmehjelp skal være samorganisert, men hjemmehjelpstjenesten i 

hver base legges til den ene lederen i basen.  
− Den andre lederen får ansvar for andre tiltak som ligger til hjemmetjenesten, samlokaliserte 

tjenester i omsorgsboligene i Skøyenkroken, Utmarkveien og Enebakkveien, nattjenesten 
og ressursteamet. 

 
Nåværende organisering 
Tjenesten er nå organisert i 10 grupper lokalisert på 5 baser med 2 grupper i hver base.  
Avdelingssykepleier er leder for hver sin hjemmesykepleiergruppe (totalt 10 grupper).  
Hjemmehjelptjenesten som er samlokalisert med hjemmesykepleien, er organisert som en 
gruppe for hele basen underlagt en av avdelingssykepleierne i basen (totalt 5 grupper).   
 
Øvrige fellestjenester/-funksjoner er lagt til den andre avdelingssykepleieren på basen som ikke 
har hjemmehjelpsgruppa.  Dette gjelder samlokaliserte boliger med tjenester, nattjenesten, 
ressursteam og merkantil.  Det er også utarbeidet en samarbeidsavtale mellom gruppene i basen 
slik at gruppene er gjensidig ansvarlig for at oppdrag i basen utføres, og at ressursbruken er 
jevnt fordelt ut fra oppgavene.    
 
Tilnærmet like mange brukere ut fra adresse og ansatte ut fra ønsker og ansiennitet, er fordelt 
mellom gruppene. Gruppene er nå mindre og betjener et mindre geografisk område.   
 
Base 1 og 2 er fortsatt lokalisert på Oppsal, Skøyenkroken 11  
Base 3 skal flytte til nye lokaler på Bogerud i høst og er enn så lenge fortsatt lokalisert i 
Utmarkveien 2 
Base 4 er lokalisert i nye lokaler på Bøler, Bølerlia 2  
Base 5 er fortsatt lokalisert på Ryen, Ryensvingen 1  
 
I budsjettet ble det opprettet 6 sykepleierårsverk til hjemmetjenesten felles og ett 
hjelpepleierårsverk til samlokaliserte boliger, samt at 2 hjemmehjelpsårsverk som følge av 
brukervalg ble inndratt (økt bruk av private leverandører).  2,45 sykepleierårsverk ble omgjort 
til en avdelingssykepleier for den nye gruppen på Bøler, ett årsverk til kreftsykepleier i bydelen 
og ressursteamet ble økt fra 3,55 til 4 årsverk.  Resterende e 3,55 sykepleierårsverk ble fordelt 
på gruppene. 
 
Før ikrafttredelse av omorganiseringen ble det sendt ut varsel til alle brukere som ble berørt, 
om omorganiseringen, ny gruppetilhørighet og hvem en kunne kontakte. Dette medførte noen 
reaksjoner på at brukere ikke ønsket å skifte hjemmehjelp/gruppetilhørighet.  Gruppene har 
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siden prioritert arbeidet med å opprette faste hjemmehjelpere og primærkontakter til brukere.  
Dette er et viktig arbeid som pågår kontinuerlig.   
 
En har hatt et tett og godt samarbeidet med arbeidstakerorganisasjonene gjennom hele 
omorganiseringsprosessen og særlig i arbeidet med omrokkeringen av personell internt i 
tjenesten, og ved oppstart av den nye gruppen på Bøler. Det har tatt tid å få ansatt folk i de nye 
stillingene og det står fortsatt noe ledig. Ansatte i tjenesten har strukket seg langt for å få til en 
vellykket gjennomføring av prosessen.  
 
Et generelt inntrykk fra gruppene er at tjenesten er mer oversiktelig og tilgjengelig etter ny 
organisering.  Etter bare 5 måneder, inklusive sommerferien, er det allikevel for tidlig å si 
hvilke effekt omorganiseringen har hatt for brukernes opplevelse av å ha få og stabile hjelpere, 
virkningen på korttidsfraværet hos ansatte og virkningen på tjenestens kostnader generelt.  
Dette må en komme tilbake til. 
 
Styrking av bemanning i helgene  
På grunn av omorganiseringen av hjemmetjenesten ble det ikke reell oppstart av ordningen med 
”hinkehelg” før like etter ferieavviklingen. En del kom i gang like før ferien.  
Ordningen innebærer at de ansatte jobber èn ekstra helg per halvår, i tillegg til sin faste helg i 
turnusen hver 4. uke. 
 
Det henges for eksempel opp en oversikt i basen, hvor de ansatte kan sette opp sine ønsker for 
hvilken helg man vil ha. Lederne inngår avtaler med den enkelte ansatte og det avtales samtidig 
erstatningsfri for disse helgevaktene.  
 
Tidspunktet for disse fridagene får den enkelte ansatte være med på å bestemme, men det må 
tas hensyn til tjenestens behov også her.   
 
Hjemmetjenesten oppsummerer selv følgende fordeler med ordningen: 
− Det øker antall fagpersoner på helg. Det har tidligere vært et problem at en stor majoritet av 

ufaglærte ansatte har vært på vakt i helgene.  
− Det er lettere å dekke opp det totale antall vakter som skal jobbe helg. 
− De ansatte gir tilbakemelding om at de foretrekker ”hinkehelg” framfor å jobbe hver 3. helg 
− Flere ansatte har gitt tilbakemelding om at det gir dem en frihet å kunne være med på å 

velge en helg, mot å få fri en hverdag som de også er med på å velge.  
− Tjenesten bruker færre overtidsvakter på helg nå, da det er lettere å dekke vaktene. Dette gir 

også en økonomisk gevinst. 
− Det er ansatte som har søkt jobb i bydelen, nettopp fordi bydelens turnus er hver 4. helg. 

Hinkehelgen oppleves greit sammenliknet med turnus hver 3.helg. 
  
Ulemper med ordningen: 
− Det blir nødvendigvis noe færre fagfolk de dagene de ansatte tar ut erstatningsfri, men dette 

oppleves ikke som noe betydelig problem. 
− Det krever en viss organisering å gjennomføre ordningen da alle skal kunne være med å 

påvirke tidspunktene. 
 
Innføring av multidose  
Juni 2008 hadde alle gruppene i hjemmetjenesten mottatt første levering av multidose. 
Pr.10.09.2008 er det totalt 600 brukere som bruker multidose, det vil si maskinelt pakkede 
medisinposer fra apotek til den enkelte bruker, etter resept fra lege.   

   31



Dette gjaldt brukere som hjemmesykepleien tidligere var inn hos hver uke for å dosere og 
kontrollere dosett. Det er beregnet at en dosering i gjennomsnitt tar 20 minutter hos hver 
bruker. Totalt ville tidligere ordning tatt ca. 200 timer/uke, med dagens antall brukere med slikt 
vedtak. 
 
Med multidose går hjemmesykepleien inn og leverer multidosen. Det er beregnet å ta ca 5 
minutter hver 14. dag. I tillegg har 60 av brukerne en medisinavtale ved siden av. Dette gjelder 
for eksempel hvis de har behov for å få dosert enkelte medisiner i dosett, slik som tidligere. 
Dette er beregnet å ta 10 minutter per uke hos dem det gjelder. Totalt blir dette ca. 35 
timer/uke.  
 
Det oppleves fortsatt noe ulikt hvordan multidose fungerer, men hos de aller fleste brukere 
fungerer det meget bra.  
 
Det er likevel slik at det er 3-4 brukere per gruppe (det er 10 grupper) hvor det er mye 
endringer i medisiner og følgelig kan bli en del ”rot”. Uklarhetene og nødvendig opprydding 
skyldes forhold både på sykehjem, hos fastleger og samarbeidet mellom 
apotek/hjemmetjenesten. Det er allerede blitt mindre av dette, og erfaringen tilsier at ordningen 
må gå seg til over noen måneder.  
 
Hjemmetjenesten bruker i dag mye mindre tid på administrasjon av medisiner enn tidligere. 
Likevel er man fortsatt i en innkjøringsfase hvor man bruker en del unødvendig tid rundt 
bestilling og samarbeid med leger/sykehjem/sykehus og apotek. 
 
Hjemmetjenesten jobber også med å innarbeide interne rutiner for å unngå feil og unødig 
tidsbruk. 
 
Konklusjonen er at rutinene er på plass, men at det fortsatt må arbeides med å innarbeide 
rutinene hos alle ansatte i tjenesten og hos fastlegene i bydelen. 
 
Det er nylig holdt evalueringsmøte med apoteket som er leverandøren, og dette vil bli gjentatt 
på nyåret. Ordningen fungerer bedre og bedre, men det er fortsatt en del å hente.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om gjennomføringen av omorganisering i hjemmetjenesten, innføring av 
multidose og styrking av bemanning i helgene, til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Organisasjonskart for hjemmebaserte tjenester i Bydel Østensjø, iverksatt 07.04.2008 
 
 

 32 



 

Sak 171/08  Orientering om antall avviksmeldinger HMS i boliger og 
hjemmetjensten, 1. halvår 2008.  
 
Arkivsak: 200400232 
Arkivkode: 217 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 29.09.08 85/08  
Omsorgskomite 29.09.08 85/08  
Råd for funksjonshemmede 30.09.08  
Bydelsutvalget 06.10.08 171/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORIENTERING OM ANTALL AVVIKSMELDINGER HMS I BOLIGER OG 
HJEMMETJENSTEN, 1. HALVÅR 2008.  
 
Bakgrunn: 
Arbeidstilsynet har gjennomført en landsomfattende kampanje, ”Rett hjem”, i hjemmetjeneste 
og boenheter. I den forbindelse ble det i bydelen gjennomført tilsynsbesøk i tre enheter i 
perioden 22.02.2007 – 28.02.2007. Tilsynene resulterte i 6 pålegg for utbedring.  
 
Alle påleggene er nå lukket. Ett av påleggene bydelen fikk, gjaldt avviksrapportering innen 
helse, miljø og sikkerhet (HMS), da tilsynene avdekket at de rutiner som var beskrevet i 
bydelens HMS A-bok, ikke var tilstrekkelig kjent og fulgt opp av ledere og ansatte.   
 
Pålegg fra Arbeidstilsynet: Å gjøre HMS-avvikssystem kjent og tatt i bruk 
”Bydel Østensjø v/bydelsdirektør skal gjennomføre tiltak både på bydels- og enhetsnivå som 
sikrer:  
- at ledere og ansatte i hjemmetjenesten og boenhetene blir gjort kjent med bydelens rutiner for  
  melding og oppfølging av HMS-avvik 
- en omforent forståelse av hvilke forhold HMS-avvikssystemet skal fange opp 
- at HMS- avvik blir meldt, fulgt opp og rettet opp” 
 
Bydelens tilbakemelding til Arbeidstilsynet på dette påleggspunkt ble behandlet i 
omsorgskomiteen 28.01.2008 i sak 07/08 og i bydelsutvalget 04.02.2008 i sak 14/2008, Pålegg 
fra Arbeidstilsynet – hjemmetjenester og boenheter. 
 
Omsorgskomiteen fattet følgende vedtak: 
Omsorgskomiteen ber om orientering om antall avviksmeldinger 2 ganger per år. 
 
Bydelsutvalget fattet følgende vedtak: 
Bydelsutvalget ber om orientering om antall avviksmeldinger 2 ganger per år. 
 
Saksframstilling: 
Hjemmetjenesten: 
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I Bydel Østensjø er det 10 grupper i hjemmetjenesten fordelt på 5 baser. Hjemmetjenesten er 
både hjemmesykepleie og hjemmehjelpstjeneste. I tillegg er det også ergoterapeuter, 
fotterapeuter og fysioterapeuter som utfører tjenester i brukeres hjem. Til sammen er det varslet 
14 HMS-avvik fra disse gruppene:  

• 2 avvik: mangler PC 
• 4 avvik: stort tidspress 
• 8 avvik: stor arbeidsbelastning og lite fagfolk kveld og helg 

 
Tiltak som er blitt iverksatt er styrking av bemanning kveld og helg ved behov, vakanser søkes 
fylt med fagpersoner og såkalt ”hinkehelg”. Ordningen innebærer at faste ansatte jobber èn 
ekstra helg per halvår, i tillegg til sin faste helg i turnusen hver 4. uke. Det inngås avtaler med 
den enkelte ansatte om ekstrahelg og samtidig avtales det erstatningsfri for ”hinkevakten”. 
Ordningen antas å styrke faglig bemanning helg og kveld. 
 
Boenhetene:  
Det er 8 samlokaliserte boenheter i bydelen med stedlig personalbase. Det er i første halvår 
2008 ikke varslet om HMS-avvik i boenhetene. 
 
Vurdering: 
Det er grunn til å tro at det er en underrapportering på HMS-avvik, både i boenheter og 
hjemmetjeneste. Våren 2008 var det endringer på overordnet ledelse for boenhetene, og 
hjemmetjenesten var gjennom en større omorganisering. Disse forhold kan ha vært 
medvirkende til underrapporteringen. HMS og avvikshåndtering vil være faste emner i all 
opplæring for nyansatte på alle nivå, i ledermøter og personalmøter. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om antall HMS- avvik i hjemmetjenesten og boenheter 1. tertial, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 172/08  Evaluering av TT ordningen - høring  
 
Arkivsak: 200800447 
Arkivkode: 357.1 
Saksbehandler: Solveig Nyhamar 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 29.09.08 86/08  
Omsorgskomite 29.09.08 86/08  
Råd for funksjonshemmede 30.09.08  
Bydelsutvalget 06.10.08 172/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
EVALUERING AV TT ORDNINGEN - HØRING  
 
Bakgrunn 
Byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester har sendt administrativt utkast til sak om 
evaluering av dagens TT-ordning på høring. Saken er utarbeidet blant annet på bakgrunn av en 
rapport fra Rambøll Management om brukertilfredshet, organisering og omfang. Rapporten er 
tilgjengelig på Helse- og velferdsetatens nettadresse: http://www.helse-og-
velferdsetaten.oslo.kommune.no/publikasjon/article87966-6513.html
 
Saken er en oppfølging av bystyresak 221/07, hvor bystyret fattet følgende vedtak: 

1. Byrådet bes igangsette en evaluering av dagens TT-ordning. En slik evaluering må se 
på organisering, brukertilfredshet og omfang. 

2. Byrådet utreder i hvilken grad det er mulig å koble løyvene og den generelle 
taxiforvaltningen til TT-transport med sikte på at alle taxier skal ha tilbud om TT-
transport. 

3. Byrådet utreder i hvilken grad en for TT-brukerne med behov for spesialtransport kan 
benytte minst 2 transportører. 

4. Anbudskonkurranse på TT-transport utsettes inntil en slik utredning er forelagt 
bystyret. 

 
I høringssaken er det utarbeidet en ny modell for framtidig dør-til-dør transport, først og fremst 
for personer over 67 år. 
 
Høringsfristen for alle bydeler ble utsatt til 30.09.2008. Det bes også om en uttalelse fra 
bydelenes råd for funksjonshemmede og eldreråd. Byrådsavdelingen er orientert om at 
bydelsutvalgets vedtak ettersendes 07.10.2008. 
 
Saksframstilling 
Det heter i høringsutkastet at fordi dagens modell vanskeliggjør en kostnadseffektiv dør-til-dør 
transport, så har byrådsavdelingen vurdert andre former og modeller for slik transport. Det 
heter videre at målet har vært å finne en form og en modell for TT som er best egnet til å gi 
flere reiser og som i større grad koordineres med kollektivtrafikk. 
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Fylkeskommunene har ansvaret for planlegging, finansiering og organisering av tjenesten som 
er ment å være et supplement til det ordinære transporttilbudet. En TT-reise er en kollektivreise 
der brukerne må påregne fellestransport med andre.  
 
Transporttjeneste for forflytningshemmede ble opprinnelig startet av private og humanitære 
organisasjoner i 60 årene, i en tid da kollektivtilbudet var mindre tilgjengelig, slik at alternativ 
transport ofte var eneste mulighet. TT-ordningen ble opprinnelig opprettet for rullestolbrukere 
med behov for spesialtilpassede biler. Ordningen er senere utvidet til å omfatte nye 
brukergrupper.   
 
Dagens situasjon 
Ved årsskiftet 31.12.2007 var det i alt 17 175 godkjente TT-brukere i Oslo. 14 575 var brukere 
av ordinær drosje og 2600 var spesialbilbrukere. Antall turer i 2007 var 916 000, hvorav ca 
85% var ordinære drosjeturer mens 14 % var spesialbilturer. Samlet brukte Oslo kommune 
192,5 mill. kroner på TT-ordningen i 2007.  
 
Rapporten fra Rambøll Mangement viser at brukerne stort sett er fornøyd med tilbudet, men 
kan tenke seg flere reiser. Rapporten sammenlikner også ordningen i Oslo med den i Akershus 
og i Hordaland. Byrådsavdelingen har også sett på liknende ordninger i Nederland og byer i 
Danmark og Sverige. 
 
I høringsutkastet sammenliknes ordningene (side 8). Både i Akershus og Hordaland tildeles et 
fast kronebeløp til brukerne. I Hordaland differensieres det på ulike brukergrupper. Eldre over 
67 år får lav støtte, under 67 får middels støtte mens unge brukergrupper får høy støtte. Det må 
betales en egenandel på 15% av utgiftene knyttet til TT-reiser. 
 
I Gøteborg er tilbudet knyttet til servicelinjer/mindre busser med et ubegrenset antall reiser. 
Reisene må forhåndsbestilles. Det er ingen behovsprøvning. 
 
I København brukes mindre busser til transporten. Ubegrenset med reiser men høyere 
egenandel over tildelt kvote. 
 
I Nederland er det et alternativt kollektivt transportsystem. Ubegrenset med reiser, 
forhåndsbestilling og egenandel. 
 
Ulike modeller 
I høringsutkastet heter det at TT-ordningen i større grad bør sees i sammenheng med ordinær 
kollektivtrafikk, slik at brukerne kan tilbys et helhetlig transporttilbud som kombinerer 
nødvendig dør-til-dør transport. Dette i motsetning til den særordningen som TT er i dag. 
 
I høringsutkastet avgrenses det mot transportordning knyttet til barnehage, arbeid, utdanning og 
avlastning. Det er ca 6000 brukere av denne ordningen i dag, og for disse vil det ikke bli store 
endringer. 
 
Endringer/ny modell som foreslått gjelder først og fremst fritidsreiser. I følge høringsutkastet 
bør ny modell bygge på: 

• Behov for flere reiser 
• Bruk av ny teknologi 
• Krav til at TT bør koordineres med kollektivtrafikk 
• Ingen søknad om TT-kort når det gjelder fritidsreiser 
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• Mulighet til reise utenfor Oslokommunes grense der dette er naturlig for eksempel at de 
som bor i region nord kan resise til A-hus. De som bor i region syd kan for eksempel 
reise til nærliggende steder i Akershus. 

• Bruk av for eksempel Flexus-kort som inkluderer overgang til andre transportmidler 
der holdeplassen er tilrettelagt 

• Mulighet til å reise daglig eller tre til fire dager pr uke 
 
Det pekes på 3 ulike modeller: 
 
Alternativ A 

• Eldre over 67 må ikke søke om TT-kort til fritidsreiser, kun automatisk 
brukergodkjenning. Alle som mener de har behov kan bruke denne transporten. 

• Reiser forhåndsbestilles 
• Ubegrenset antall reiser innen et avgrenset område i Oslo evt nabokommune der det er 

naturlig 
• Bruk av minibuss med plass til opptil 2 rullestolbrukere 

  
Alternativ B 

• Det må søkes om TT-kort til fritidsreiser 
• Alle reiser forhåndsbestilles 
• Ubegrenset antall reiser fem ukedager innen et avgrenset område i Oslo evt 

nabokommune der det er naturlig 
• Kan i tillegg tildeles opp til 10 drosjeturer innenfor Oslos grenser 
• Bruk av minibuss og drosje 

 
Alternativ C 

• Det må søkes om TT-kort til fritidsreiser 
• Alle reiser forhåndsbestilles 
• Begrenset antall reiser innenfor bygrensen, eventuelt kan flere reiser bestilles til høyere 

takst 
• Bruk av minibusser og drosje 

 
Det foreslås videre et nærbussprosjekt med oppstart 01.01.2010. Ordningen må planlegges i 
2009, i samarbeid med blant annet Ruter AS, brukerorganisasjoner etc. Ordningen må prøves ut 
i ett eller flere områder. Prosjektet skal blant annet drives slik at nærbussene kjører alle dager i 
uken. Brukere over 67 år vil få et kort i de aktuelle områdene, og reiser må bestilles per telefon. 
 
Vurdering 
Det er mye i de foreslåtte modeller som ville være et framskritt for mange. Særlig modell A, 
som ikke krever søknad om TT-kort. For personer som i dag kan bruke kollektivtransport, om 
enn med vansker, synes dette å være et godt forslag. Særlig hvis tilbudet blir godt utbygget og 
det blir mulig å foreta reiser både innen Oslo og til nabokommuner, og det ikke er langt mellom 
stoppesteder. 
 
Det er rimelig å forvente at brukerne skal kunne dele en minibuss, dersom dette ikke fører til 
lange ventetider. En viss ventetid må kunne påregnes, dette er også tilfelle for vanlig 
kollektivtransport. Det synes rimelig å se dette i sammenheng med andre kollektive løsninger 
som ordningen var ment å skulle være en erstatning for. 
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Hovedinnvendingen gjelder for de brukerne som i dag ikke selv klarer å ta seg fram til en 
holdeplass for vanlig kollektivtrafikk. Disse vil ha store problemer med å komme til et 
stoppested, og vil være avhengige av en reell dør-til-dørtransport. 
 
Det synes derfor som en modell i retning alternativ B kunne være en løsning, det vil si en 
kombinasjon hvor de bra elementene ved et ubegrenset antall reiser med nærbusslinjene kan 
kombineres med et visst antall reiser med drosje for personer med spesielt behov.  
 
Konklusjon 
Modell B kan synes mest hensiktsmessig hvor fordelene ved nærbusslinjer kan kombineres 
med et visst antall drosjereiser for personer med spesielt behov.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til høringsuttalelse med 
konklusjon. 
    
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Administrativt utkast til sak om evaluering av TT-ordningen 
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Sak 173/08  Seminar om frivillighet og frivillighetssentralene  
 
Arkivsak: 200500490 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 29.09.08 87/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 173/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SEMINAR OM FRIVILLIGHET OG FRIVILLIGHETSSENTRALENE  
 
Saksframstilling: 
Det ble i forrige BU-periode bestemt at det skulle ”tas et initiativ til et seminar der 
frivillighetssentralene i bydelen og virksomheten settes under drøfting og hvordan denne 
virksomheten kan drives best mulig. Alle frivillige, andre engasjerte og FRISAM inviteres”    
 
Saksframstilling: 
Seminaret er tenkt å være en møte mellom bydelens 3 frivillighetssentraler, bydelspolitikere og 
bydelsadministrasjon. Den opprinnelig planen var å arrangere møtet i 2008, men det har vist 
seg vanskelig å få det til. Det foreslås at seminaret arrangeres på kveldstid tirsdag 27.01.2009. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Seminar om frivillighet og frivillighetssentralene avholdes på kveldtid tirsdag 27.01.2009  
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 174/08  oppnevning av ungdomsrådet 2008 - 2010  
 
Arkivsak: 200800421 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 29.09.08 32/08  
Oppvekstkomite 29.09.08 79/08  
Bydelsutvalget 06.10.08 174/08  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OPPNEVNING AV UNGDOMSRÅDET 2008 - 2010  
 
Bakgrunn: 
Det vises til Reglement for bydelene § 2 – 7 pkt 2 hvor det heter: ”I hver bydel skal det være et 
ungdomsråd, som rådgivende organ for bydelsutvalget. Ungdomsrådet skal bestå av bydelens 
unge i aldersgruppen 12 – 18 år. 
 
Følgende vedtekter for ungdomsrådet i Bydel Østensjø ble vedtatt i BU-sak 196/07: 
Ungdomsrådet skal bestå av 12 medlemmer med følgende sammensetning: 

• en representant fra hver av bydelens seks ungdomsskoler 
• tre uavhengige representanter 
• en representant fra hver klubbregion – totalt tre representanter 

Minimum to av representantene i rådet bør representere en frivillig organisasjon. 
Representantene må ha bostedsadresse i Bydel Østensjø. De må ha fylt 12 år og ikke mer enn 
18 år i løpet av året de er oppnevnt. Det gjennomføres valg til ungdomsrådet hver høst, og 
representantene velges for to år av gangen. Rådet velger selv leder og nestleder. 
 
Saksframstilling: 
Det sittende ungdomsrådet ble formelt oppnevnt for perioden 2006 – 2007. Da 
administrasjonen ikke lyktes med å rekruttere et nytt ungdomsråd høsten 2007, har flere 
representanter sagt seg villig til å fortsette inntil nytt råd er oppnevnt.  
Etter forslag fra ungdomsrådet sak 10/08, har administrasjonen rekruttert uavhengige 
kandidater og kandidater fra klubbregionene ved valg på Bøler og Skøyer´n fritidsklubb og 
Manglerud ungdomshus våren 2008. Videre foreslo ungdomsrådet at kandidater fra 
ungdomsskolene velges etter at ungdomsrådet har vært på besøk på skolene ved skolestart 
høsten 2008.  
Administrasjonen har i samarbeid med ungdomsrådet, vært i kontakt med ungdomsskolene for 
å tilrettelegge for at valg kan bli gjennomført i løpet av september. Eventuelle forslag til 
kandidater fra ungdomsskolene blir lagt fram på bydelsutvalgets møte.  
I følge vedtektene oppnevnes representanten for to år av gangen og at det foretas valg hver 
høst. Administrasjonen har erfart at det kan være noe tidkrevende å rekruttere kandidater og at 
det også av ulike årsaker er behov for å supplere med nye kandidater før den oppnevnte 
perioden er utløpt.  
Med bakgrunn i at det nåværende ungdomsrådet har sittet ut over sin oppnevnte perioden 
foreslås det derfor at det nye ungdomsrådet oppnevnes for perioden 2008-2010.  

 40 



 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Følgende personer oppnevnes til representanter i ungdomsrådet for 2008 – 2010: 
 

1. Kandidat fra Bøler klubbregion: 
Kristoffer Kruse f. 1991, Bølerlia 159, 0689 Oslo 

 
2. Kandidat til uavhengig representant fra Bøler området: 

Andreas Edling f. 1991, Østmarkveien 118, 0687 Oslo 
 

3. Kandidat fra Manglerud klubbregion: 
Marie Haug Myhr f. 1991, Skuronnveien 54, 0681 Oslo 
 

4. Kandidat til uavhengig representant fra Manglerud området: 
Martin Grøtting f. 1992, Rugveien 9, 0679 Oslo 

 
5. Kandidat fra Oppsal klubbregion: 

Bilal Fiali f. 1992, Hellerudvegen 152 f, 0672 Oslo 
 

6. Kandidat til uavhengig representant fra Oppsal området: 
Astrid Fuglevaag f. 1992, Hellerudveien 39 c, 0672 Oslo  

 
 
 
Tove Stien/s        Mary Ann Gursli/s 
bydelsdirektør        avdelingssjef  
   
Vedlegg: Vedtekter for ungdomsrådet i Bydel Østensjø 
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Sak 175/08  Endringer i Høyres gruppe med innvirkning for 
bydelsutvalg og komite  
 
Arkivsak: 200600617 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 06.10.08 175/08  
 
ENDRINGER I HØYRES GRUPPE MED INNVIRKNING FOR BYDELSUTVALG OG 
KOMITE  
 
Bakgrunn: 
Det er meldt følgende behov for endring i representasjon fra Høyres gruppe i bydelsutvalg og 
komite.  
 
1. vara til bydelsutvalget og vara i oppvekstkomiteen, Chirsten Castberg (H), har i e-mail av 
27.08.2008 meldt om registreringspliktig flytting fra Bydel Østensjø f.o.m. medio september 
2008. Hun trer følgelig ut av sine verv, jf. kommunelovens § 15.1. Høyres 2. vara til 
bydelsutvalget, Ole K. Richenberg (H), rykker opp som 1. vara til bydelsutvalget. Chirsten 
Castberg (H) fratrer videre vervet som vara i oppvekstkomiteen. 
 
Konsekvens: 

• Ole. K. Richenberg (H) erstatter Chirsten Castberg (H) som 1. vara til bydelsutvalget. 
• BU oppnevner nytt varamedlem til oppvekstkomiteen etter Chirsten Castberg (H) 
 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Bydelsutvalget tar til orientering at Chirsten Castberg (H) ikke lenger er folkeregistrert 

som bosatt i bydelen og at Ole K. Richenberg (H) overtar hennes plass som 1. vara til 
bydelsutvalget. 

2. Bydelsutvalget oppnevner___________________________ som nytt varamedlem i 
oppvekstkomiteen etter Chirsten Castberg (H). 

 
 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt/s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
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Sak 176/08  Søknad om støtte til TV-aksjonen 2008  
 
Arkivsak: 200800584 
Arkivkode: 855 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 06.10.08 176/08  
 
SØKNAD OM STØTTE TIL TV-AKSJONEN 2008  
 
Bakgrunn: 
NRKs årlige TV-aksjon er i år tildelt Blå Kors. Midlene fra TV-aksjonen skal gå til en rekke 
ulike prosjekter i Norge rettet mot barn og unge som er rammet av voksnes rusmisbruk. 
Aksjonen skal også bidra til at barn utenfor Norges grenser får hjelp gjennom prosjekter blant 
annet i Ukraina, Brasil, India og Lesotho. TV-aksjonen Blå Kors skal bidra til at disse barna får 
en bedre oppvekst og et bedre utgangspunkt for voksenlivet. Dato for innsamlingen er 
19.10.2008. 
 
Saksframstilling:  
Oppsal Frivillighetssentral v/Turid Danielsen, søker Bydel Østensjø om kr 6000. Videre søker 
Manglerud og Abildsø aksjonskomite v/Helene T. Strøm-Rasmussen og Randi Kj. Hagerup 
bydelen om kr 5000. Manglerud aksjonskomite har fremhevet ønske om noe høyere beløp enn 
fjoråret, da komiteen har mange flere bøssebærere enn Abildsø. Aksjonskomiteen på Bøler 
v/Ingrid Natvig søker bydelen om kr 2000.  
 
Midlene skal dekke utgifter i forbindelse med lokal planlegging og gjennomføring av TV-
aksjonen, deriblant:  

- utgifter i forbindelse med komitémøter før og etter aksjonsdagen 
- telefonutgifter i forbindelse med søking etter frivillige 
- portoutgifter i forkant av aksjonen 
- mat til komitémedlemmene som jobber hele dagen 
- kaffe, saft, pølser til bøssebærere, samt engangsservice 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oppsal Frivillighetssentral bevilges kr 6000 i hht. søknad. Manglerud og Abildsø 
aksjonskomite bevilges kr 5000 i hht. søknad. Bøler aksjonskomite bevilges kr 2000 i hht. 
søknad. Midlene dekkes av bydelsutvalgets budsjett. 
 
 
 
Tove Stien /s       Ann-Lisbeth Rasmussen /s 
bydelsdirektør       avd.sjef administrasjon 
 
Vedlegg: 3 
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